
Til Kultur- og Fritidsudvalget.     Att: Mads Panny. 

 

Ansøgning: 

Øvelokaleforeningen ”Lydfabrikken” er en forening med det primære formål, at skabe og udvikle 

bedre rammer og faciliteter, øvelokaler og musiske platforme, for det rytmiske vækstlag i Viborg 

Kommune. 

Foreningen har eksisteret i to år og har modtaget et årligt tilskud på 200.000 kr til aflønning af 

driftleder og vedligehold af inventar. 

Vi havde et mål om at have 75 medlemmer efter to år. Dette tal er imidlertid 39 A-medlemmer, 2 

D-medlemmer og et ønske fra Animationsskolen om at råde over 5-10 medlemskabet. 

De to væsentligste årsager til dette mindre medlemsantal har været store problemer med at 

skaffe ordentlige adgang til øvelokalerne hele døgnet, som først har været muligt i foråret 2020 og 

da dette endelig var på plads, kom Coronaen, hvilket vi stadig lider under. 

Til gengæld har Lydfabrikken været en markant primus motor i dannelsen af Paraplysamarbejdet. 

Et samarbejde mellem Paletten, Borgerhuset Stationen, VIA (Studenthouse Group), EKKO, 

MANTRA og Lydfabrikken om at fremme  det musiske vækstlag i Viborg Kommune (Lysfest, 

Baggårdsbal og ikke mindst Vibstock) og bekæmpe ensomhed blandt unge i Viborg vha. vores 

frivilligafdeling. 

Vores kommende mål for Lydfabrikken er: 

- At få 75 betalende medlemmer. 

- At etablere et formelt samarbejde med øveforeninger i Skive og Silkeborg med henblik på 

at give medlemmerne flere muligheder for at komme ud at spille. 

- At skabe et organiseret netværk af spillesteder i Viborg Kommune, til gavn for 

medlemmerne. 

- At øge indsatsen for at nå ud til musikmiljøer på ungdomsuddannelserne i Viborg. 

- At skabe et årligt 1-dags musik event ved Student House. 

- At udvide samarbejdet med Studenthouse Group. 

- At samarbejde med Paraplyen om de aftalte, og gerne flere, arrangementer de kommende 

år. 

Vi vil derfor gerne ansøge om en 2-årig forlængelse af vores tilskudsperiode med samme 

økonomiske ramme, 200.000 kr pr. år. 

Dette vil give os stabilitet til at kunne udvikle vores målsætning. 

 

Med venlig hilsen 

Michael Vendelboe 

Formand for Lydfabrikken. 


